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В новелле Т.Манна «Смерть в Венеции» двойственный облик города выступает как отраже-

ние двойственной природы творчества, которое требует определенного равновесия разума и страсти, 

духа и чувственности. Это равновесие легло в основу шедевра писателя Ашенбаха, но он отдается 

безумию страсти к Тадзио, пускаясь в эротическую авантюру. В статье анализируется обращение 

Т.Манна к проблеме гомосексуальных отношений как к способу обострить творческие потенции ху-

дожника. В новелле Д. дю Морье «Ганимед» двуликая Венеция становится отражением двойного ко-

дирования, которое позволяет рассмотреть произведение и как явление массовой литературы, и как 

травестию манновского шедевра. 
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In the novella “Death in Venice” by Th. Mann, the dual image of the city reflects the dual nature of 

art. Art needs a certain balance of reason and passion, spirit and sensuality. This balance served as a basis for 

the masterpiece by the writer Achenbach. However, he devotes himself to the passion for Tadzio and plunges 

into erotic adventure. The article considers Th. Mann’s attitude to the problem of homosexual relations as a 

way to intensify creativity of the author. In the novella “Ganymede” by D. du Maurier, the double-faced 

Venice represents double encoding, which allows for considering this work both as a phenomenon of mass 

literature and as a travesty of Th. Mann’s masterpiece.  
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